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Zpráva o činnosti Akademického senátu Fakulty stavební ČVUT v Praze v roce 2023 

 

 

Úvodem  

Členové Akademického senátu Fakulty stavební Českého vysokého učení technického 

v Praze (AS FSv) byli zvoleni 26. a 27. listopadu a 4. prosince 2019 na funkční období 

2020 až 2023. V roce 2023 AS FSv zasedal ve dnech 29. listopadu, 1. listopadu, 4. října, 

21. června, 26. dubna, 22. února a 11. ledna. Funkci sekretářky vykonávala paní kolegyně 

Kateřina Masná. 

Účast členů AS FSv na jednotlivých zasedáních AS FSv a změny ve složení jsou 

uvedeny v zápisech, viz https://portal.fsv.cvut.cz/senat/senat.php.  

 

1. Shrnutí činnosti 

Materiály pro zasedání AS FSv byly připraveny v komisích a ve studentské komoře.  

Práce komisí a studentské komory je shrnuta v dalších bodech zprávy. Během roku byly 

průběžně projednávány materiály, předkládané senátu vedením fakulty, mezi které patří 

zejména:  

− metodika a rozpis dotace NIV na rok 2023, 

− projednání a schválení rozpočtu na rok 2023,  

− projednání a schválení rozpisu NIV pro rok 2023,  

− podmínky pro přijetí do bakalářského a magisterského studia, 

− zpráva o hospodaření FSv ČVUT za 2023, 

− údržba budov fakulty, 

− příprava rekonstrukce pláště budovy B, 

− příprava akreditace Učitelství stavebních předmětů pro střední školy a 

Digitalizace ve stavebnictví, 

− vyhodnocení akreditací bakalářského, magisterského a doktorského studia.  

 

2. Studentská komora 

Členové studentské komory Akademického senátu FSv (SKAS FSv) se v roce 2023 

oficiálně sešli dvakrát. 

V rámci první schůze byly projednány priority jednotlivých členů, jejich afiliace ke 

komisím, revize webových stránek a sociálních sítí.  

V rámci druhé společné schůzky studentská komora byly probrány: tisk na fakultě, 

strukturu výuky a studijních plánů. 

Vybraní členové SKAS FSv byly členy volební komise pro volbu do studentské části AS 

ČVUT. Podrobné informace o činnosti SKAS FSv jsou k dispozici na stránce 

skas.fsv.cvut.cz a sociálních sítích SKAS FSv. 

 

3. Pedagogická komise 

Pedagogická komise se průběhu roku 2023 sešla třikrát, z toho jednou na společném 

jednání s Ekonomickou komisí AS FSv. Hlavní projednávaná témata:  

a) Dne 22. 3. 2023 komise projednávala zejména upřesnění podmínek pro hodnocení 

studentů doktorských studijních programů (HSDS), Anketu hodnocení studia  

se zaměřením povinné přidávání komentářů k negativním hodnocení, zvyšující  

se propadávání studentů, kdy paní proděkanka představila výsledky propadávání 

studentů, i zejména u studentů prvních ročníků., zátěž studentů a zvýšení četnosti 

psychických potíží zejména v souvislosti s aktivitou Neklikejaspi a dále řešila 

problematiku zvýšeného podvodného jednání studentů u zkoušek a při předkládání 

závěrečných prací. 

b) Dne 18. 10. 2023 se komise sešla, aby opět podrobně probrala a prodiskutovala 

Anketu hodnocení studia, tentokrát se hlavním tématem započítávání špatné 
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známky bez komentáře, proběhla diskuze nad možností hodnocení přípravných  

a vyrovnávacích testů prostřednictvím Ankety hodnocení studia. Dále projednávala 

Podmínky pro přijetí do Bc. a Mgr. studijních předmětů. V rámci jednání komise prof. 

Pavlíková popsala základní procesní postupy při Institucionární akreditaci. 

c) Dne 15.11. 2023 proběhlo společné jednání Pedagogické a Ekonomické komise 

AS FSv s cílem sumarizovat náměty a připomínky k Metodice rozdělení provozních 

zdrojů a Metodice výpočtu pedagogického výkonu katedry. Z oblasti pedagogiky  

se jedná zejména o možnosti změny výpočtu pedagogického výkonu u výuky 

jazyků, možnosti financování po studijních programech a revizi vzorce pro výpočet 

pedagogického výkonu přednášek. 

Další téma, kterým se komise intenzivně věnovala, byl například taxativní výčet činností, 

které je možné považovat za podvodné jednání, možnosti uspořádání diskusí 

s odborníky z praxe nebo systém rozvrhování.   

 

4. Ekonomická komise  

V roce 2023 se Ekonomická komise AS FSv (EK) sešla třikrát. Všechna zasedání proběhla 

fyzicky. 

a) Dne 19. 4. byla hlavním bodem jednání Metodika rozdělení prostředků na FSv na rok 

2023. Diskutovaly se změny v rozdělení DKRVO (aplikované výsledky, nezapočítávání 

necitovaných impaktovaných článků). Ekonomická komise doporučila AS schválit 

Metodiku rozdělení provozních zdrojů na FSv na rok 2023, s úpravou výpočtu 

Motivační části DKRVO v podobě vypuštění věty: „Nezapočítávají se publikace  

z roku 2020, u kterých databáze WOS ani SCOPUS neevidují žádnou citaci“.  

Dále byla komise informována o změnách na Ekonomickém oddělení, o 

dlouhodobém výhledu hospodaření fakulty a o přípravě Zprávy o hospodaření, která 

byla připravena, ale finální čísla ještě nebyla v době jednání komise známa.  

Zpráva o hospodaření pak byla projednána přímo na zasedání AS. 

b) Dne 25.10. bylo projednáno Rozdělení provozních zdrojů na FSv na rok 2023. 

Diskuse proběhla u Přílohy E, která se týká Rozdělení zdrojů na mimonormativní 

útvary. Pan děkan konstatoval, že tato tabulku nemusí být ani schvalována v rámci 

Rozdělení, protože obsahuje i prostředky z dalších zdrojů. Letos již to takto zůstane, 

protože takto byla schválena Metodika, ale do dalších let je možné uvažovat  

o zvláštním schvalování Rozpočtu mimonormativních útvarů. Dále proběhla diskuse 

nad výší rozpočtu VIC a Vedení fakulty. Pan děkan a pan tajemník vysvětlili nárůsty. 

Dále byla shoda na včasném jednání nad Metodikou na rok 2024. 

c) Dne 15.11. proběhlo společné zasedání Pedagogické a Ekonomické komise. Hlavní 

témata jednání: náměty a připomínky k Metodice rozdělení provozních zdrojů  

a Metodice výpočtu pedagogického výkonu katedry. Před jednáním komise proběhl 

online sběr podkladů a námětů k úpravě metodik. Tyto podněty byly následně  

v rámci zasedání jednotlivě diskutovány. Celkem bylo probráno 10 témat, která 

budou detailněji probírána na zasedáních komisí v roce 2024. 

 

5. Legislativní komise 

V průběhu roku 2023 nebylo potřebné, aby legislativní komise AS FSv jednala. 

 

6. Technická komise 

Technická komise AS FSv (TK) se v roce 2023 sešla jednou na oficiálním zasedání 

a jednou korespondenčně při přípravě návrhů usnesení k plánované rekonstrukci 

budovy B FSv ČVUT v Praze. Na programu schůzek byly projednány okruhy: 

a) Dne 13.6.2023 připravila TK, ve spolupráci s proděkanem pro výstavbu dr. Vokurkou, 

návrh usnesení AS FSv ČVUT v Praze pro vedení ČVUT ke stavu plánované 
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rekonstrukce budovy B FSv ČVUT v Praze. Usnesení obsahovalo tři zásadní body 

a sice (ve zkratce): 

1. Žádost o ujištění, že rekonstrukce budovy B je prioritní investiční akcí ČVUT.  

2. Ujištění, že náklady na budoucí rekonstrukci nad rámec již alokovaných 

prostředků bude schopen zajistit rektorát ČVUT a nebudou vyžadovány jen po FSv. 

3. Žádost o urychlení příprav realizace. Na tyto body následně reagoval rektor 

ČVUT doc. Petráček potvrzení, že rekonstrukce budovy B je skuteční prioritní 

investiční akcí ČVUT, dále že rektorát, na základě dohody kolegia rektora, zajistí 

dohodu mezi součástmi ČVUT o společném financování akce, a že maximální 

urychlení celé akce je prioritou jak pana rektora, tak paní prorektorky 

prof. Kohoutkové a pan kvestora.  

b) Zasedání TK dne 21.9.2023 proběhlo jako rozšířená informace ke stávajícímu stavu 

přípravy tendru a zdrojů financování na rekonstrukci budovy B FSv ČVUT v Praze, 

kterou přednesl vedoucí odboru výstavby a investiční činnosti rektorátu ČVUT Ing. 

Kosina. Informaci doplnila prorektorka pro výstavbu prof. Kohoutková. TK byla 

seznámena s aktuálním stavem, kdy došlo ke změně zadávání zakázky, která bude 

realizována metodou design and build v předpokládané výši investice 1,1 mld. Kč. 

Pro získání maximální podpory ze strany státu bude využito vícezdrojové 

financování za podmínek, které budou zveřejněny teprve v roce 2023. Chybějící část 

financí ponesou součásti ČVUT společně. Metodika rozdělení a výše spoluúčasti 

bude určena až po ukončení veřejné soutěže a podle úspěšnosti při získávání 

dalších finančních zdrojů mimo ČVUT.  

TK konstatovala, že v dalších obdobích bude potřeba dořešit některé podněty, které 

nebyly dořešeny v průběhu funkčního období 2019-2022. Jedná se zejména 

o prostorovou studii řešení parkování v ulici Kolejní (mezi budovami D a C), inovace 

navigačního systému FSv, zvýšení výkonu vzduchotechnické jednotky pro Tichou 

studovnu a zejména pak definice požadavků zaměstnanců FSv na vnitřní uspořádání a 

funkčnost budovy B pro plánovanou rekonstrukci. 

 

7. Závěrem  

Vedení AS FSv děkuje členům akademické obce fakulty za pomoc s činností a členům 

senátu za obětavou práci pro rozvoj fakulty a školy.  

 

 

 

 

V Praze 24. 1. 2024 

 

Anna Marie Černá 

Aleš Jíra 

Jan Kašpar 

Jan Litoš 

Michal Polák 

František Wald 

 

Jiří Pazderka v.r. 


